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Gmina Chełmiec
kolejny raz z rzędu zna-
lazła się na pierwszym
miejscu w Polsce w ka-
tegorii „Najlepsza gmi-
na wiejska 2015 roku”,
oraz na trzecim miejscu
w skali kraju w rankin-
gu energii odnawialnej .
Te prestiżowe rankingi,
obejmujące wszystkie
samorządy w Polsce,
prowadzi Związek Po-
wiatów Polskich.

Warto zaznaczyć,
że Ogólnopolski Ran-
king Związku Powiatów
Polskich to jedyny NIE-
ODPŁATNY w Polsce
ranking samorządów
zarządzany na bieżąco
przez ekspertów w try-
bie on-line, który obej-
muje wszystkie gminy
wiejskie i miejskie w
Polsce, a prowadzony
jest od 2003 roku. Gmi-
ny wiejskie oceniane są
według 90 kryteriów
podzielonych na bloki
tematyczne. Kolejność

w rankingu uzależniona
jest od uzyskiwanych
ocen punktowych za
zgłaszane w ciągu dane-
go roku projekty, osią-
gnięcia i dowody po-
nadprzeciętnej aktyw-
ności w poszczególnych
obszarach działalności.
Szczególnie ważna przy
ocenie jest aktywność
gminy w korzystaniu ze
środków europejskich
i  krajowych. Ponadto
pod uwagę brane są
również inne dziedziny,
między innymi rozwój
energii odnawialnej ,
poprawa obsługi miesz-
kańców, wprowadzenie
udogodnień dla osób
niepełnosprawnych,
promocja rozwiązań z
zakresu ochrony zdro-
wia i pomocy społecz-
nej , promocja gminy na
arenie ogólnopolskiej i
międzynarodowej ,
wzmocnienie współpra-
cy z organizacjami po-
zarządowymi, a także
pozyskiwanie certyfika-
tów w  zakresie jakości
zarządzania.

Gmina Chełmiec
po raz pierwszy brała
udział w rankingu gmin

wiejskich w 2010 roku,
zdobywając wtedy
12  039 punktów, co dało
jej 9-miejsce w skali
kraju. Rok później ,
w  2011 roku, nasza gmi-
na uzyskała wynik
27  179 punktów co dało
już 1  miejsce w rankin-
gu. W 2012 roku Cheł-
miec zdobył z kolei 30
490 punktów, w 2013
roku było to już 38970
punktów, a w 2014 roku
40  830 punktów, nato-
miast w minionym 2015
roku nasza gmina
otrzymała aż 46 390
punktów. Można więc
powiedzieć, że praca
gminy na przełomie lat
przynosi efekty i jest
dostrzegana przez in-
stytucje ogólnokrajowe
i z roku na rok gmina
zdobywa coraz więcej
punktów.

Kategorie w któ-
rych nasza gmina zdo-
była najwięcej punktów
to przede wszystkim
pozyskiwanie funduszy
pozabudżetowych,
wspieranie rozwiązań
proekologicznych,
wsparcie osób wyklu-
czonych społecznie,

wspieranie działań
sportowych oraz rozwój
bazy infrastrukturalnej .
Do tego dochodzi jesz-
cze modernizacja i cy-
fryzacja urzędu, zwięk-
szenie wiedzy urzędni-
ków poprzez specjali-
styczne szkolenia,
usprawnienie procedur
poprzez elektroniczny
obieg dokumentów oraz
udostępnienie urzędu
dla osób niepełno-
sprawnych. Wszystko
po to, aby jakość obsługi
mieszkańców uległa
znacznej poprawie.

Nagrodą w kon-
kursie, oprócz wyróż-
nienia gminy w me-
diach ogólnopolskich,
jest puchar oraz dyplom
dla gminy, wręczany
zazwyczaj w maju
na  Forum w Świdnicy,
oraz możliwość posłu-
giwania się prestiżo-
wym znakiem „Lider
Rankingu Gmin Wiej-
skich 2015” i  honoro-
wym tytułem „Dobry
Polski Samorząd 2015”.

M.B.

Gmina Chełmiec po raz kolejny z tytułem
„Najlepsza gmina wiejska w Polsce”!

ŻyczeniaRadosnychŚwiątWielkanocnychwypełnionych nadzieją
budzącej siędo życiawiosny i wiarąw sens życia.

Pogodyw sercu i radości płynącej z faktu
ZmartwychwstaniaPańskiego oraz smacznegoŚwięconego

w gronie najbliższych osób życzą:
WójtGminyChełmiecBernardStawiarski, oraz pracownicy urzędu.
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REALIZACJA PROGRAMU

"RODZINA 500+"

W GMINIE CHEŁMIEC

W związku z licz-
nymi pytaniami miesz-
kańców na temat Pro-
gramu "Rodzina 500 +"
informujemy, że ustawa
wprowadzająca
to  świadczenie została
podpisana przez Prezy-
denta RP w dniu 17 lu-
tego 2016 roku. Ustawa
będzie obowiązywać
od  dnia 1 kwietnia 2016
roku.

Ustawa przewidu-
je, że rodzice lub opie-
kunowie będą mogli
ubiegać się o świadcze-
nie wychowawcze
w  wysokości 500 zł
na  dziecko. W przypad-
ku ubiegania się
o  świadczenie na
pierwsze dziecko będzie
obowiązywało kryte-
rium dochodowe 800 zł
lub 1 200 zł, jeśli w ro-
dzinie jest dziecko nie-
pełnosprawne. Na dru-
gie i kolejne dzieci kry-

terium nie jest przewi-
dziane.

Wniosek o świad-
czenie będzie można
składać od momentu
uruchomienia progra-
mu, czyli od 1 kwietnia
2016 r. w Urzędzie Gmi-
ny Chełmiec ul. Papie-
ska 2 w następujących
pokojach:
• pokój nr 2 (parter) -

wnioskodawcy, któ-
rzy obecnie pobie-
rają świadczenia ro-
dzinne,

• pokój nr 6 (parter) -
wnioskodawcy, któ-
rzy nie pobierają
świadczeń rodzin-
nych a zamierzają
ubiegać się o świad-
czenia (500+) na
1  i  kolejne dzieci,

• pokój nr 19 (I-piętro)
- wnioskodawcy,
którzy zamierzają
ubiegać się o świad-
czenie tylko na dru-
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Na portalu Sąde-
czanin ukazał się wy-
wiad z przewodniczą-
cym Rady Gminy Cheł-
miec Józefem Zygmun-
tem. Komentarz do tego
wywiadu może być tyl-
ko jeden: z faktami się
nie dyskutuje. Jest to
jednocześnie komentarz
dla tych, którzy chcieli-
by pokusić się o zarzut
schlebiania wójtowi
przez przewodniczące-
go rady. Cały wywiad
to ciekawa, bardzo me-
rytoryczna wypowiedź
doświadczonego samo-
rządowca. Warto ją
przytoczyć, ze względu
na „przepychanki” ja-
kie ciągle mają miejsce
na linii wójt - kontra
opozycyjna część rady.
Niestety z przykrością
należy stwierdzić, że
działania tych radnych
nie są powodowane
tym, że w gminie dzieje
się coś źle, lecz na zasa-
dzie: nie - bo nie. Cza-
sem chodzi tylko o za-
istnienie w mediach. To

zwykła walka przegra-
nych o negatywny
elektorat, poprzez po-
kazywanie wyimagino-
wanego zła. Zresztą
przykład „idzie z góry”
i  doskonale znamy me-
chanizmy działania tzw.
„jałowej” opozycji.
Gdyby to „zło” rzeczy-
wiście miało miejsce
choćby w 1/100 procen-
ta, to przy takich uprze-
dzeniach personalnych,
wójt już dawno spędzał

by czas w „okratowa-
nym” budynku przy ul.
Pijarskiej .

Współpraca rady
z  wójtem i odwrotnie -
jest powinnością oby-
dwu stron. Takie działa-
nia dają wymierne efek-
ty w postaci inwestycji
na terenie naszej gminy.
I tłumaczenie, że oprócz
inwestycji wójt powi-
nien zawsze usatysfak-
cjonować wszystkich
niezadowolonych, czę-

sto wiąże się z rozdaw-
nictwem na rzecz
wpływowych osób lub
wpływowych grup, co
działa na niekorzyść
ogółu mieszkańców.
Epoka rozdawnictwa,
prowadzenia niewiel-
kich inwestycji i to byle
jak, tłumaczenia, że na
nic nie ma pieniędzy,
itp., skończyła się już
prawie 10 lat temu,
przynajmniej w naszej
gminie. Stąd stać nas

Józef Zygmunt - przewodniczący Rady Gminy

Z FAKTAMI SIĘ NIE DYSKUTUJE – KOMENTARZ
DO WYWIADU PRZEWODNICZĄCEGO RADY
GMINY CHEŁMIEC JÓZEFA ZYGMUNTA

gie i kolejne dzieci
(wniosek nie wyma-
ga przedłożenia do-
chodów. Wymagane
akty urodzenia dzie-
ci oraz dokument
tożsamości)
Należy spodziewać

się, iż w pierwszych ty-
godniach kwietnia bę-

dziemy mieli do czynie-
nia ze zwiększoną liczbą
wnioskodawców. Ze zło-
żeniem wniosku nie
trzeba się spieszyć. Aby
uniknąć dużych kolejek
warto rozważyć wizytę
w urzędzie w później-
szym czasie. Każdy kto
złoży wniosek do 1 lipca

2016 r. otrzyma należne
świadczenie z wyrów-
naniem od 1 kwietnia.
Aby ułatwić mieszkań-
com złożenie wniosku,
w okresie od 1 kwietnia
do 1 lipca zostanie wy-
dłużony czas pracy
Urzędu. W związku
z  tym złożenie doku-

mentów w sprawie pro-
gramu Rodzina 500+
będzie możliwe w go-
dzinach od 7:30 do
18:00.

Druki można po-
brać w Urzędzie Gminy
lub na stronie interne-
towej urzędu.

P.S.
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ZGKiM w Chełmcu
informuje, że gmina
Chełmiec uzyskała po-
zwolenie na użytkowa-
nie kanalizacj i sanitar-
nej w miejscowościach:
Marcinkowice etap I,
Niskowa, Dąbrowa, Wie-
logłowy, Wielopole,
Piątkowa, Januszowa -
Łęg.

W związku z po-
wyższym zainteresowa-
ni mieszkańcy mogą
przyłączać się do sieci
kanalizacyjnej na pod-
stawie pisemnego ze-
zwolenia Zakładu Go-
spodarki Komunalnej
i  Mieszkaniowej
w  Chełmcu, do którego
należy zwrócić się

z  wnioskiem o wydanie
warunków przyłączenia
do sieci. Wniosek moż-
na pobrać u sołtysa wsi
lub w tut. Zakładzie.

Jednocześnie in-
formujemy, że istnieje
możliwość uzyskania
dofinansowania kosz-
tów inwestycji związa-
nych z budową przyłą-

czy kanalizacyjnych
(maks do 400 zł.). Bliż-
sze informacje można
uzyskać w UG Chełmiec
- w pok. nr 10 B lub te-
lefonicznie 18 414 56 28.

ZGKiM.

INFORMACJA O MOŻLIWOŚCI PRZYŁĄCZANIA

SIĘ DO KANALIZACJI

na tak dynamiczny roz-
wój , a nawet na spra-
wiedliwe „rozdawnic-
two” np. w postaci ob-
niżania podatków, czy
opłat za media i śmieci.

Przedsięwzięcia
niektórych radnych,
chwalących się do tego
swoimi rzekomymi
osiągnięciami, sprowa-
dzają się do komicznych
inicjatyw uchwałodaw-
czych, których celem
jest rozszerzenie kom-
petencji rady i ograni-
czenie kompetencji
wójta, wbrew przepi-
som ustawowym,
zwłaszcza jeżeli chodzi
o wpływ wójta na dobór
ludzi z którymi ma
współpracować. Przy-
kładem jest uchwalenie
żenującej uchwały
w  sprawie opiniowania
kandydatów na dyrek-
tora GOK, która to
uchwała została uchylo-
na przez nadzór prawny
wojewody, a tym samym
ośmieszyła całą Radę
Gminy.

Następnym przy-
kładem szkodliwego
działania opozycyjnych
radnych jest doprowa-
dzenie do rezygnacji
gminy z prawa pierwo-
kupu działki w Rdzio-
stowie, za bardzo
atrakcyjną ceną, na
rzecz prywatnego na-
bywcy. Interes paru
osób i kumoterstwo lo-
kalne, zaważyły nad in-
teresem mieszkańców
całej gminy.

Takich przykładów
można mnożyć wiele -
choćby przykład z dy-
rektorem szkoły w Wie-
logłowach. Przy tej
okazji, znów wybrani
radni uruchomili bar-
dzo agresywną „nagon-
kę” medialną, a Sądec-
czyzna, dzięki prasie lo-
kalnej , karmiona była
„zamachem na demo-
krację” w gminie Cheł-
miec przez blisko 2
miesiące. A sprawa jest
prosta. Wójt dyrektora
nie zwolnił, dyrektor
jest dyrektorem do

31.08.2016 r. Sam zaś
dyrektor w ciągu pra-
wie półtorej roku nie
zdążył wystąpić z wnio-
skiem o ocenę swojej
pracy, co uniemożliwiło
mu, z własnej winy,
udział w konkursie.
Prawdopodobnie w tym
czasie zajęty był bar-
dziej ciąganiem wójta
po sądach z roszcze-
niem o dodatkowe
składniki wynagrodze-
nia.

Niektórzy radni,
często z mandatem 200
głosów w gminie liczą-
cej 28000 mieszkańców,
chcieliby sobie zawłasz-
czyć kompetencje wój-
ta, nie ponosząc żad-
nych konsekwencji,
bo  przecież radny
de  facto za nic nie od-
powiada. Nieusatysfak-
cjonowanym radnym,
którzy uważają, iż mają
za mały wpływ na obsa-
dę stanowisk zalecam,
aby w  następnych wy-
borach postarali się
o  ponad 6000 głosów,

wygrali fotel wójta
i  dobrali sobie persony
do współpracy z korzy-
ścią dla całej gminy.

Jeżeli zaś chodzi
o  inne zalecenia dla
radnych, to całkowicie
zgadzam się z wypo-
wiedzią pana przewod-
niczącego, a zwłaszcza
z  tym cytatem. „Chciał-
bym też podkreślić,
że  w tych wyborach by-
liśmy wybierani
w  okręgach jednoman-
datowych w tak zwanej
ordynacji większościo-
wej . A więc każdy z nas
ma jakby swój teren.
Nie ma tak jak dawniej ,
że z jednej wsi było
dwóch czy trzech rad-
nych. Dzisiaj każdy
z  nas wie, z jakiego po-
letka został wybrany
i  za co odpowiada.”

Bernard Stawiarski
Wójt Gminy Chełmiec
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Podatki i opłaty lo-
kalne w gminie Cheł-
miec w ciągu ostatnich
kilku lat, od kiedy urząd
wójta gminy sprawuje
Bernard Stawiarski, wy-
kazywały tendencję
spadkową, aż osiągnęły
rekordowo niski po-
ziom, stając się tym sa-
mym najniższymi w re-
gionie. Tendencję zgoła
odwrotną zaobserwo-
wać można w sąsiednim
Nowym Sączu. W mie-
ście wszystkie stawki
podatków transporto-
wych oraz od nierucho-
mości są wyższe od tych
obowiązujących w gmi-
nie Chełmiec. Mało te-
go, stawki podatków od
nieruchomości obowią-
zujące w Nowym Sączu
w roku 2015 w większo-
ści również były wyższe
niż aktualnie obowiązu-
jące w Chełmcu. Co cie-
kawe niektóre podatki
lokalne są… 11 krotnie
niższe w Chełmcu od
tych sądeckich. Gene-
ralnie różnice w wyso-
kości podatków -
na  niekorzyść Nowego
Sącza - wynoszą od kil-
ku do kilkuset procent ! !

Dla przypomnienia
z inicjatywy wójta Sta-
wiarskiego na rok 2016 -
w Chełmcu żadna staw-
ka podatku nie wzrosła!
Niektóre stawki uległy
znacznemu obniżeniu
(od niemal 8 do prawie

60 procent…!). Radykal-
nemu obniżeniu (w nie-
których przypadkach
sięgającemu 95 %) ule-
gły obniżeniu stawki
podatkowe od środków
transportu. Podatki
te  stały się dzięki temu
najniższe w powiecie
nowosądeckim a można
zaryzykować twierdze-
nie, że są jednymi z niż-
szych w całym kraju…

Gmina Chełmiec
niskimi podatkami nie
tylko oszczędza budżety
domowe własnych
mieszkańców i przed-
siębiorców ale także
stymuluje rozwój go-
spodarczy gminy Cheł-
miec i całego regionu
sądeckiego. To właśnie
niskie podatki są jed-
nym z elementów ścią-
gających corocznie do
naszej gminy wielu no-
wych przedsiębiorców,
którzy tworzą nowe
miejsca pracy i generują
jednocześnie swoją
działalnością przychody
do budżetu gminy. No-
wy Sącz postanowił ła-
tać swój budżet przy
pomocy większych po-
datków od mieszkań-
ców i od przedsiębior-
ców. Prezydent realizu-
jąc swoją obietnicę wy-
borczą utrzymał co
prawda stawki za wodę
i  ścieki na dotychczaso-
wym poziomie ok.
11,20 zł (dla porówna-

nia w Chełmcu 7,50 zł)
ale cóż z tego, skoro po-
datki albo pozostały na
dotychczasowym pozio-
mie albo - jak podatki
od nieruchomości
wzrosły.

Nie dziwi zatem
fakt, że w gminie Cheł-
miec co roku przybywa
niemal 400 nowych
mieszkańców (z czego
co najmniej połowa to
nowi „osadnicy”)
a  w  Nowym Sączu rok
rocznie liczba miesz-
kańców maleje. Nie dzi-
wi również fakt, że tyl-
ko w 2015 roku zareje-
strowało działalność go-
spodarczą w ewidencji
działalności gospodar-
czej w gminie Chełmiec,
aż 200 nowych firm,
gdzie mówimy tylko
o  osobach fizycznych
podejmujących działal-
ność gospodarczą, nie
wspominając spółek,
które nie rejestrują się
w Urzędzie Gminy,
a  w  Krajowym Rejestrze
Sądowym.

Jeśli jeszcze ktoś
nie zdecydował czy za-
mieszkać w Chełmcu
czy może w Nowym Są-
czu, zachętą niech też

będzą różnice w opła-
tach lokalnych. W No-
wym Sączu, jak już
wspomniano, drożej
płacimy za ścieki i wo-
dę, droższa jest także
tzw. opłata śmieciowa.
W Nowym Sączu
za  śmieci segregowane
mieszkańcy płacą 7,50 zł
zaś w Chełmcu 5 zł…

Gmina Chełmiec
szczyci się tym, że jest
gminą przyjazną i dla
własnych mieszkańców
i dla przedsiębiorców.
Sprzyjamy rozwojowi
przedsiębiorczości nie
tylko wyjątkowo niski-
mi podatkami i opłata-
mi lecz również odpo-
wiednim podejściem
do  przedsiębiorców.
Zmiany planu zagospo-
darowania przestrzen-
nego, wydawanie decy-
zj i administracyjnych,
rejestrowanie firm, od-
bywa się w chełmieckim
Urzędzie bez zbędnej
zwłoki!

Wszystkie te dzia-
łania służą tylko i wy-
łącznie budowaniu co-
raz bardziej zasobnej ,
otwartej i nowoczesnej
gminy.

A.B.

Podatki na Sądecczyźnie:
Chełmiec obniża - Nowy Sącz podnosi!
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Bal wspierający rehabilitację Joasi Mosurek

Pierwszego lutego
w Zespole Szkół w
Chomranicach odbyły
się uroczyste obchody
Dnia Seniora. Przy tej
okazji uczniowie z naj-
młodszych klas złożyli
swoim Babciom i Dziad-
kom życzenia z okazji
ich święta. Pod okiem
wychowawców, dzieci
przygotowały program
artystyczny, który zo-
stał zaprezentowany ze-
branym.

Do życzeń dla Se-
niorów przyłączyli się
również honorowi go-
ście: Radna Powiatu No-
wosądeckiego dr Joanna
Stawiarska, Z-ca wójta
gminy Chełmiec Artur
Bochenek, oraz Pro-
boszcz Parafii Chomra-
nice Stanisław Pacho-
wicz. Duże zaintereso-
wanie ze strony senio-

rów budziła poruszona
na spotkaniu kwestia
dotycząca budowy
chodników we wsi
Chomranice. Radna Po-
wiatowa i Radny Gminy
Chełmiec Stanisław Ku-
zak poinformowali ze-
branych, że zostały

podjęte czynności doty-
czące budowy chodnika
i - ze wsparciem z Gmi-
ny Chełmiec - realizacja
inwestycji rozpocznie
się jeszcze w tym roku.

Organizatorami tej
uroczystości byli Radny
Gminy Chełmiec: Stani-

sław Kuzak, Rada So-
łecka Chomranic oraz
Rada Rodziców.

Wszystkim Senio-
rom życzymy stu lat
życia, szczęścia, po-
myślności oraz spełnie-
nia marzeń.

R.P.

Dzień Seniora w Chomranicach

Dzień Seniora w Chomranicach

W dniu 9 lutego
2016 r., po raz piąty, ro-
dzice i dyrekcja Zespołu
Szkół w Świniarsku,
zorganizowali bal
wspierający rehabilita-
cję Joasi Mosurek. I choć
nie jest już uczennicą
tej szkoły to jubileuszo-
wo warto było pamiętać
o skutkach nieszczęśli-
wego wypadku, jaki
spotkał Joasię. Ponad
120 osób dzięki uprzej-
mości właścicieli Domu
Weselnego „Kaprys”,
przy zaprzyjaźnionym

Zespole Bradersi, mogło
w ten wieczór spędzić
ostatki tańcząc i bawiąc
się, a tym samym
wspierając rehabilitację
Joasi i innych dzieci.
Piękne jest to, że potra-
fimy zauważyć potrzebę
pomocy innym, że nie
pozostawiamy samych
sobie tych, których do-
świadczyło życie bar-
dziej niż nas. W imieniu
organizatorów pragnie-
my podziękować tym
wszystkim, którzy od
pięciu lat angażują się

i  wspierają ten bal. Po-
przez takie działania
możemy pomagać tym,
którzy w codzienności
pozostają ze swoimi

troskami w czterech
ścianach swoich domów.

P.Ł.

Bal dla Joasi
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Szanowni Państwo,
od wielu już miesięcy
obserwuję rozpo-
wszechnianie fałszy-
wych informacji, jakoby
w miejscowości Klęcza-
ny miało powstać wysy-
pisko śmieci. Chciałbym
stanowczo temu za-
przeczyć, ponieważ w
planach inwestycji
Urzędu Gminy nie ma
i  nigdy nie było pomy-
słu budowy wysypiska
śmieci w jakiejkolwiek
miejscowości w gminie.
Wysypiska śmieci, do
którego oddawane
są  odpady z naszej gmi-
ny, znajdują się w No-
wym Sączu i Gorlicach,
ponieważ tylko tam -
zgodnie z Wojewódzkim
Planem Gospodarki Od-
padami mogą być skła-
dowane i przechowywa-
ne śmieci niesegrego-
wane. Dlatego raz jesz-
cze z całą stanowczością
zaręczam, że nigdy
w  trakcie mojego urzę-
dowania na stanowisku
wójta gminy Chełmiec,
nie było rozmowy, czy
też planów budowy wy-
sypiska śmieci.

Co zatem kryje się
pod pojęciem Zakładu
Zbierania i Odzysku Od-
padów Komunalnych w
Klęczanach, które poja-
wia się w opracowanej
przez urząd koncepcji
funcjonalno – prze-
strzennej i na podstawie
której to koncepcji,

pewne osoby rozpo-
wszechniają kłamliwe
informacje o budowie
wysypiska śmieci?

Otóż jak wiadomo
koszty wywozu odpa-
dów komunalnych z ro-
ku na rok będą coraz
wyższe, przez monopol
firm zajmujących się
wywozem śmieci, które
podzieliły się rynkiem
i  dyktują każdej gminie
ceny za odbiór śmieci.
Co to oznacza dla gmi-
ny? Albo będzie zmu-
szona podnieść cenę za
odbiór śmieci od każde-
go mieszkańca, albo też
podnieść podatki, które
ostatnio nie były pod-
noszone a wręcz zostały
znacznie obniżone na
rok 2016 i są najniższe
w regionie! Skutek taki
sam - większe obciąże-
nia finansowe dla każ-
dego mieszkańca.

Można jednak te-
mu w prosty sposób za-
radzić poprzez wybudo-
wanie własnego zakładu
zagospodarowania od-
padów segregowanych,

pozyskując przy tym w
85% środki z Unii Euro-
pejskiej . Oprócz uzyska-
nia obniżki kosztów za
śmieci dla każdego
mieszkańca, można
stworzyć nowe miejsca
pracy (nie tylko segre-
gacja śmieci ale i odbiór
śmieci od mieszkańców
własnymi samochoda-
mi) i - co najważniejsze
cały proces odzysku od-
padów jest całkowicie
bezpieczny dla środo-
wiska i nieuciążliwy dla
mieszkańców, ponieważ
zakład miałby odbierać
wyłącznie śmieci segre-
gowane.

Podkreślam raz
jeszcze, że nasze zamie-
rzenie dotyczy wyłącz-
nie zagospodarowania
śmieci segregowanych,
a więc papieru, szkła,
gumy, metalu i polegał-
by na pakowaniu i pra-
sowaniu tychże i tylko
tych odpadów, a na-
stępnie na ich sprzeda-
ży. Żadne odpady niese-
gregowane nie będą
przywożone, a tym bar-

dziej składowane
w  Klęczanach!

Zakład Odzysku
(roboczo nazywany
sortownią) miałaby
powstać na terenie ko-
palni surowców w Klę-
czanach, z dala od za-
budowań mieszkalnych.
Dziś szacuję, że sorto-
wania mogłaby wyge-
nerować 30 nowych
miejsc pracy.

W Urzędzie Gminy
zawsze można uzyskać
informację w przed-
miotowej sprawie od
kompetentnych pra-
cowników w Wydziale
Budownictwa, Geodezji
i  Ochrony Środowiska.
Proszę zatem o porów-
nanie nieprawdziwych
informacji o budowie
wypiska śmieci (które
rozpowszechniane są w
Dolinie Smolnika przez
pewne osoby) - z rze-
czywistymi planami
gminy.

Wójt
Bernard Stawiarski

O sortowni w Klęczanach słów kilka

Wstępna koncepcja sortowni.
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Mija już czwarty
rok działalności Stołów-
ki Gminnej w Klęcza-
nach. To tutaj przygoto-
wuje się około 1 tysiąca
posiłków dziennie. Po-
siłki te są dystrybuło-
wane do 16 szkół
i  4  przedszkoli z terenu
gminy Chełmiec. Z go-
rących, bezpłatnych
obiadów korzystają
dzieci i młodzież objęte
programem państwa
w  zakresie dożywiania.
Dodatkowo istnieje
możliwość zakupu po-
siłków przez uczniów
w  cenie 6,50 zł. Zapra-
szamy do skorzystania
z  naszej oferty.

Jak pracuje kuch-
nia, można zobaczyć na
załączonych zdjęciach.

ZGKiM.

Gminna Kuchnia w Klęczanach od... kuchni .

Gminny Klub Spor-
towy „Iskry Chełmiec”
otrzymał dotację w wy-
sokości 30 tys. zł. w ra-
mach programu
„Umiem Pływać”. Jest to
program służący popu-
laryzacji zajęć pływac-
kich na basenach dla
dzieci z klas I-III. W ra-
mach swojego projektu
klub „Iskry Chełmiec”
zamierza prowadzić za-
jęcia z nauki pływania
dla 240 dzieci z terenu
gminy Chełmiec. W za-

jęciach ma uczestniczyć
po 15 dzieci z każdej
szkoły. Zajęcia będą
prowadzone już w no-
wym basenie w Chełm-
cu, który ma być otwar-
ty od maja 2016 roku.
Zapisy do programu
klub „Iskry Chełmiec”
zamierza prowadzić od
miesiąca kwietnia. In-
formacja w sprawie za-
jęć pływackich dostępna
będzie również w każ-
dej szkole gminnej .

E.N.

240 dzieci z terenu gminy będzie pływać na basenie

w Chełmcu w ramach programu „Umiem Pływać”

Stołówka w Klęczanach
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W dniu 15 stycznia
2016 r., o godzinie 11:00,
odbyło się oficjalne
otwarcie nowo wybudo-
wanego cmentarza
w  Rdziostowie. Poświę-
ceniu cmentarza prze-
wodniczył Ks. Proboszcz
Stanisław Michalik z Pa-
rafii św. Krzyża na osie-
dlu Helena w Nowym
Sączu, a wstęgę przeci-
nali: Wójt Gminy Cheł-
miec Bernard Stawiar-
ski, Zastępca Prezyden-
ta Miasta Nowego Sącza
Jerzy Gwiżdż, Dyrektor
Zakładu Gospodarki Ko-
munalnej i Mieszkanio-
wej gminy w Chełmcu
Bogumiła Aszklar Lelito,
Dyrektor Wydziału Go-
spodarki Komunalnej
Urzędu Miasta Nowego
Sącza Dorota Goławska,
pracownik Wydziału In-
westycji i Remontów
Jan Pinczer oraz Zastęp-
ca Wójta Gminy Cheł-
miec Artur Bochenek.

Inwestycja, warta
blisko 3,2 miliona złoty-
ch, służyć będzie miesz-
kańcom gminy Cheł-
miec oraz miasta Nowe-
go Sącza, gdyż jest
to  wspólna inwestycja
tych dwóch inwestorów.
Na potrzeby realizacj i
projektu zostało zawią-
zane porozumienie po-
między gminą Chełmiec
i miastem Nowy Sącz.
Projekt był finansowany

po połowie przez każdą
ze stron porozumienia.

Nowo wybudowa-
na nekropolia obejmuje
395 miejsc przeznaczo-
nych na pochówek
zmarłych, a miejsca
te  mogą być podwojone
ze  względu na możli-
wość pogłębienia miej-
sca grzebalnego i pię-
trowego grzebania ciał.
W  dwóch kolumbariach

znajduje się 309 miejsc
przeznaczonych na
urny z prochami. W ka-
takumbach, w których
można przechowywać
ciała zmarłych nawet do
6 miesięcy, znajduje się
14 miejsc. Warto dodać,
że jest to pierwszy etap
realizacj i inwestycji i w
przypadku konieczności
cmentarz może być roz-
budowywany.

Kaplica cmentarna
przynależna do nekro-
poli ma 141 m2 zabudo-
wy z czego 114 m2 sta-
nowi powierzchnia
użytkowa, a kubatura
budynku wynosi 619 m3.
Inwestycja rozpoczęła
się we wrześniu 2014
roku i w niespełna
szesnaście miesięcy zo-
stała zakończona.

A.B.

Otwarcie nowo wybudowanego

cmentarza w Rdziostowie

Otwarcie Cmentarza w Rdziostowie



www.chelmiec.plNr 1 - marzec 2016

C
Kurier

hełmiecki

11

W Małopolskim
Centrum Kultury Sokół,
w dniu 5 lutego, odbył
się jubileuszowy kon-
cert Zespołu Pieśni
i  Tańca Niskowioki. Jan
Smoleń – Kierownik Ze-
społu Niskowioki - po-
witał wszystkich zebra-
nych i podziękował
za  przybycie. Następnie
w skrócie przypomniał
historię Zespołu, zazna-
czając przy tym ogrom-
ny wkład jaki wnieśli
instruktorzy i chore-
ografowie: m.in. Graży-
na Smoleń. Pan Jan nie
zapomniał również po-
dziękować swojej mał-
żonce Elwirze, której
wkład pracy na rzecz
Zespołu jest nieocenio-
ny. Zespół przygotował
wspaniałe widowisko,
które zapoczątkował
występ najmłodszej
grupy zwanej „Małe Ni-
skowioki”. Następną
grupą jaka zaprezento-
wała się na scenie była
grupa młodzieżowa.
Każda część koncertu
przeplatana była krót-
kimi filmikami, na któ-
rych członkowie Nisko-
wioków, w tym również
milusińscy, wypowiadali
się na temat relacj i
w  zespole, swoich naj-
ciekawszych doświad-
czeń, ulubionych tań-
ców oraz opowiadali

anegdoty związane
z  Zespołem.

Po obejrzeniu
wspaniałego widowiska,
nadszedł czas na gratu-
lacje i życzenia. Wśród
osób składających gra-
tulacje i życzenia zna-
leźli się m.in. Poseł na
Sejm RP Jan Duda, Sta-
rosta Nowosądecki Ma-
rek Pławiak, Dyrektor
MCK SOKÓŁ Antoni
Malczak oraz reprezen-
tacje zespołów z terenu
Sądecczyzny. Nasza
gmina reprezentowana
była m.in. przez prze-
wodniczącego Rady
Gminy Józefa Zygmun-
ta, który złożył gratula-
cje oraz wręczył list

gratulacyjny i przekazał
czek na zakup strojów
regionalnych w imieniu
wójta gminy Chełmiec
Bernarda Stawiarskiego.
Na koncercie byli obec-
ni również: Radny Gmi-
ny Chełmiec Sylwester
Zaryczny oraz Dyrektor
GOK w Chełmcu: Bar-
bara Barycz, która zło-
żyła gratulacje w swoim
imieniu oraz wszystkich
pracowników Gminne-
go Ośrodka Kultury,
przekazując list gratu-
lacyjny i pamiątkową
statuetkę. Regionalny
Zespół Pieśni i Tańca
Piątkowioki reprezen-
towany był przez An-
drzeja Łukasika, który

w asyście dwójki mło-
dych członków Zespołu
składał gratulacje.

Na zakończenie
członkowie Zespołu po-
dziękowali Janowi
Smoleniowi za wkład
pracy oraz poświęcony
im czas po czym - wraz
z publicznością - od-
śpiewali sto lat.

Gratulujemy i ży-
czymy dalszych sukce-
sów i wielu kolejnych
okrągłych jubileuszy,
nie mniej udanych jak
ten dziesięcioletni.

B.B.

Gratulujemy pięknego jubileuszu!

10 lat Niskowioków!

1 0 lat Niskowioków
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W lutym br.,
w  Urzędzie Gminy
w  Chełmcu gościł Wice-
premier, Minister Nauki
i Szkolnictwa Wyższego
poseł Jarosław Gowin.
Gościa przyjmował wójt
gminy Chełmiec Ber-
nard Stawiarski. Oprócz
wójta w spotkaniu
wzięli udział przewod-
niczący Rady Gminy
Chełmiec Józef Zyg-
munt, jak również Bar-
tłomiej Orzeł oraz Mi-
chał Sroka. Premier Go-
win pogratulował wój-
towi „widocznego roz-
woju gminy Chełmiec”
i  pochwalił dynamikę
inwestycji na terenie
gminy. Następnie na-
kreślił krótki opis refor-
my szkolnictwa, przy-
gotowany przez Radę
Ministrów. Rozmawiano
też na temat proble-

mów, które reforma
przyniesie w poszcze-
gólnych gminach.
W  trakcie rozmowy po-
ruszono również zagad-
nienie specjalnych stref
ekonomicznych i możli-

wość utworzenia takiej
strefy na terenie gminy
Chełmiec. Premier Go-
win obiecał także częst-
sze wizyty na Sądec-
czyźnie, w tym dedyko-
waną w niedalekiej

przyszłości wizytę
w  gminie Chełmiec
i  dodatkowe spotkanie
z  wójtem.

A.B.

Wicepremier Jarosław Gowin z wizyta u wójta

Bernarda Stawiarskiego

Wizyta wicepremiera w urzędzie

Niedawno Urząd
Gminy odwiedzili
przedstawiciele Kra-
kowskiego Parku Tech-
nologicznego – instytu-
cj i która zajmuje się
certyfikowaniem spe-
cjalnych stref ekono-
micznych. Goście przy-
jechali do naszej gminy
przedstawić założenia
prawne i ekonomiczne

funkcjonowania Kra-
kowskiej Specjalnej
Strefy Ekonomicznej .
Strefa ta działa na tere-
nie Krakowa i w ciągu
10 lat otworzyła 25 pod-
stref na terenie gmin
woj . małopolskiego po-
łożonych na obszarze
ponad 700 hektarów. Na
terenie krakowskiej SSE
powstało prawie 21 ty-

sięcy miejsc pracy.
Specjalne Strefy

Ekonomiczne służą
przede wszystkim do
przyciągania inwesto-
rów skuszonych zwol-
nieniami podatkowymi.
Zgodnie z ustawą o spe-
cjalnych strefach
przedsiębiorstwo, które
inwestuje w obszarze
specjalnej strefy, może

liczyć na zwolnienia
podatkowe w wysoko-
ści od 35 do 55 procent
od zainwestowanych
środków finansowych.
Musi przy tym także
zatrudnić odpowiednią
ilość osób, by spełniać
wymogi ustawy. Głów-
nym warunkiem po-
wstania strefy jest to,
że  gmina musi posiadać

Czy w gminie powstanie Specjalna Strefa

Ekonomiczna?
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grunty własne na ob-
szarze minimum 2ha,
położone najlepiej przy
drodze krajowej lub ob-
wodnicy.

Po co gminie taka
strefa? Przedsiębiorcy,
którzy inwestują w stre-
fach, płacą podatki do
gminy na terenie której
jest zlokalizowana stre-
fa, muszą zatrudniać
pracowników, muszą
ponosić nakłady inwe-
stycyjne wynajmując

lokalne firmy budowla-
ne, co w sumie przyczy-
nia się do rozwoju całej
gminy. Na budowę stre-
fy ekonomicznej można
pozyskać także środki
z  funduszy europejskich
do 85% wydatków po-
niesionych na budowę
strefy. Sprawę specjal-
nej strefy ekonomicznej
w Chełmcu poruszył
także Wiceminister Ja-
rosław Gowin, który
między innymi w tej

sprawie rozmawiał
z  Wójtem Gminy Cheł-
miec i obiecał pomoc
w  uzyskaniu dofinanso-
wania.

Komentarz wójta
gminy Chełmiec – Ber-
narda Stawiarskiego -
„Nie ulega wątpliwości

że  taka strefa ekonomicz-

na może przyczynić się do

znacznego rozwoju gminy

poprzez: wzrost wpływów

z podatków, zmniejszenie

bezrobocia i napędzanie

lokalnej gospodarki.

W  chwili obecnej będziemy

zastanawiać się gdzie

w  gminie można zlokalizo-

wać taką strefę, ponieważ

potrzebujemy minimum

2ha gruntu. Jeżeli taki

znajdziemy, to gmina po-

stara się pozyskać dofi-

nansowanie unijne do bu-

dowy strefy.”

M.B.

W lutym br. Wójt
Gminy Chełmiec otrzy-
mał z Ministerstwa Ad-
ministracj i i Cyfryzacji
Poświadczenie Skutecz-
nego Użytkownika CAF
dla Urzędu Gminy Cheł-
miec. Dokument ten jest
certyfikatem, potwier-
dzającym prawidłowe
i  metodyczne zastoso-
wanie metody samooce-
ny według modelu CAF
(Common Assessment
Framework), której
wdrożenie Urząd rozpo-
czął w 2015 roku.

Dokładnie 2 lutego
2015 roku, wójt gminy
Chełmiec, podpisując
umowę, przystąpił do
uczestnictwa w projek-
cie: „Systemowe wspar-
cie procesów zarządza-
nia w JST” w zadaniu
pn. „Przegląd standar-

dów zarządzania jako-
ścią (CAF/PRI) w JST.

Projekt realizowa-
ny był w okresie od
01.03.2013 do
30.11.2015.

Powszechny Model
Oceny (bo tak należy
dokładnie tłumaczyć
rozwinięcie angielskie-
go skrótu CAF), powstał
w Europejskim Instytu-
cie Administracj i Pu-
blicznej . Od kilkunastu
lat jest mocno promo-
wany w administracj i
państw Unii Europej-
skiej jako model zarzą-
dzania jakością poprzez
samoocenę, stworzenie
i wdrożenie planów do-
skonalenia, a następnie
ponowną samoocenę
organizacji. Poświad-
czenie Skutecznego
Użytkownika CAF

w  Urzędzie Gminy
Chełmiec poprzedzone
było przeprowadzeniem
samooceny oraz ustale-
niem projektów dosko-
nalących. W ostatniej
fazie wdrożenia, w dniu
30 listopada 2015 roku,
Urząd Gminy Chełmiec
był wizytowany przez
dwóch niezależnych
ekspertów /audytorów/

zewnętrznych. Ze stro-
ny audytorów urząd
otrzymał pozytywną
decyzję w zakresie
przyznania Poświad-
czenia Jakości Zastoso-
wania CAF. Certyfikat
jest ważny przez 2 lata
od daty przyznania tj .
od stycznia 2016 roku.

A.B.

Urząd Gminy Chełmiec - pierwszy samorząd

na Sądecczyźnie, który wdrożył model CAF

z zakresu zarządzania jakością.
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To się musi udać! - ambitne plany

wójta Stawiarskiego
Nie można korzy-

stać już z funduszy eu-
ropejskich w okresie
programowania 2007-
2014, który de facto za-
kończył się w 2015 roku.
To już przeszłość i każ-
da gmina powoli przy-
gotowuje się do nowego
okresu programowania
na lata 2014 – 2020. To,
że ten okres zaczyna się
od 2014 roku wcale, nie
oznacza, że już są do-
stępne nowe fundusze
europejskie. Tak na-
prawdę - pierwsze kon-
kursy są dopiero ogła-
szane, a ich kumulacja
nastąpi na przełomie
2016 i 2017 roku.

Gmina Chełmiec
w  okresie programowa-
nia 2007-2014 sprawnie
korzystała z funduszy.
W tym okresie gmina
i  jej jednostki organiza-
cyjne przeznaczyły na
inwestycje prawie
300  mln  zł., z czego pra-
wie 150 mln. zł pocho-
dziło ze źródeł ze-
wnętrznych. Można
więc powiedzieć, że co
druga złotówka wydat-
kowana w gminie, po-
chodziła z funduszy
unijnych lub krajowych.

Nowy okres pro-
gramowania stawia
przed gminą ogromne
możliwości, ale też
i  ogromną odpowie-
dzialność, ponieważ jest
to już ostatni okres w Wizualizacja centrum rekreacji w Krasnem Potockiem
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ramach którego samo-
rządy w Polsce mogą
korzystać z funduszy
unijnych w tak dużym
stopniu. Niezwykle
ważne jest, aby odpo-
wiednio przygotować
się do tego okresu,
przygotować odpowied-
nią dokumentację bu-
dowlaną, zabezpieczyć
środki w wieloletnim
planie inwestycyjnym
gminy, przygotować

wnioski i studia wyko-
nalności oraz przeanali-
zować każdy konkurs, w
ramach którego można
pozyskać fundusze dla
gminy.

Wielokrotnie już
przedstawialiśmy Pań-
stwu tabelki obrazujące
inwestycje wykonane
w  latach 2006-2015. Te-
raz po raz pierwszy
gmina udostępnia pań-
stwu plany inwestycyj-

ne do 2020 roku, do któ-
rych systematycznie
przygotowywane są
projekty i  na które gmi-
na będzie starała się po-
zyskać fundusze ze-
wnętrzne.

Nie są to wszystkie
inwestycje które gmina
będzie starała się wyko-
nać do 2020 roku, lecz
jedne z najważniej-
szych. Oczywistym jest,
że nie na wszystko uda

się pozyskać dotację, bo
nie ma takiego samo-
rządu w Polsce który
miałby 100% skutecz-
ność w pozyskiwaniu
funduszy, ale mamy na-
dzieję że znakomita
większość z tych pla-
nów zostanie zrealizo-
wana.

M.B.

Wizualizacja centrum rekreacji w Klęczanach

Wizualizacja centrum sportowego w Świniarsku
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Projekty budowy oczyszczalni, kanalizacji

i wodociągów zakończone
Gmina Chełmiec

w  latach 2013 – 2015,
realizowała inwestycje
pn. „Poprawa gospodar-
ki wodno – ściekowej
na  terenie gminy Cheł-
miec i Podegrodzie”
i  „Poprawa gospodarki
wodno ściekowej –
na  terenie gminy Cheł-
miec”. Na inwestycje
te  gmina pozyskała do-
tację z Programu Opera-
cyjnego Infrastruktura
i  Środowisko. Obydwa
projekty kosztowały
łącznie ponad 90 mln zł,
a dotacja z funduszy
unijnych wyniosła po-
nad 50 mln zł. Łącznie
wykonano ponad 90 km
kanalizacj i, wybudowa-
no 2 nowe oczyszczalnie
ścieków i  zmodernizo-
wano 3  oczyszczalnie.
Ponadto wykonano
przewiert pod Dunaj-
cem, który będzie tran-
zytował ścieki z Marcin-
kowic do oczyszczalni
w  Wielogłowach, oraz
wodociąg z Marcinko-
wic do Wielogłów, który
będzie przesyłał wodę.

Całość wykonanych
prac wraz z kosztami

prezentujemy Państwu
w  tabelkach zbiorczych:

M.B.

Jak podał portal
internetowy „Sądecza-
nin” nowosądeckie lo-
dowiska kończą swoją
działalność 24 lutego.
Niestety nie podano jaki
jest bilans działalności
nowosądeckich lodo-

wisk, gdyż jest to wciąż
analizowane. Urząd po-
kusił się o zestawienie
wpływów i liczbę
uczestników lodowiska.

Kryte lodowisko w
Chełmcu funkcjonuje w
dalszym ciągu i wszyst-

ko na to wskazuje, że
zamknięte zostanie do-
piero po świętach Wiel-
kanocnych - na koniec
marca. Ten rok dla dzia-
łalności lodowiska jest
rekordowo dobry pod
względem osób korzy-

stających z chełmieckiej
ślizgawki, a co za tym
idzie pod względem
przychodów i samego
zysku jaki przyniosło
lodowisko do budżetu
gminy Chełmiec. Bilans
działalności lodowiska

Lodowisko w Chełmcu – zyskowny interes
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przedstawia się nastę-
pująco: otóż od urucho-
mienia lodowiska w bie-
żącym sezonie, tj . od li-
stopada 2015 do dnia
dzisiejszego, całkowity
koszt związany z funk-
cjonowaniem lodowiska
to 85 tysięcy złotych.
Przychód z lodowiska
kształtuje się na pozio-
mie około 167 tysięcy
złotych, zatem tego-
roczny zysk to jak dotąd
kwota 82 tysiące zło-
tych. Już teraz jest
o  przeszło 30 % więcej
niż zysk zeszłoroczny
(zysk zeszłoroczny to
około 60 tysięcy zło-
tych) - pomimo urucho-
mienia lodowiska na
płycie Rynku sądeckie-
go. Biorąc pod uwagę
fakt, że lodowisko czyn-
ne będzie jeszcze prze-
szło miesiąc i że jest je-
dynym otwartym w
okolicy lodowiskiem,
tegoroczny zysk netto z
działalności lodowiska
wyniesie z  pewnością
ponad 100  tysięcy zło-

tych! ! Ze wspominanej
kwoty 167 tysięcy zło-
tych 100 tysięcy to kwo-
ta za płatne wejściówki,
natomiast 67 tysięcy to
opłata za wypożyczenie
łyżew i innego sprzętu.
Warto przy okazji do-
dać, że wejściówek na
lodowisko sprzedano
przeszło 25 tysięcy a do
tego dzieci i młodzież
z  chełmieckich szkół
skorzystali z 7 tysięcy
darmowych wejściówek

(po dwa dla każdego
ucznia). Tak więc w bie-
żącym sezonie odnoto-
wano około 32 tysiące
wejść na taflę lodowi-
ska. W związku z tym,
że w okolicy nie ma już
otwartych lodowisk go-
rąco zapraszamy
wszystkich mieszkań-
ców gminy, ale także
każdego spoza niej , na
czynne w dalszym ciągu
lodowisko w centrum
Chełmca.

W celu bliższych
informacji wszystkich
zainteresowanych za-
praszamy również na
stronę internetową lo-
dowiska:
http://www.chel-
miec.pl/lodowisko-
.html

ZGKiM.

Lodowisko w Chełmcu

Gmina Chełmiec
jest w trakcie opraco-
wywania projektu bu-
dowlanego na budowę
nowego przedszkola
w  Paszynie, na działce
937. Przedszkole to po-
wstanie przy Zespole
Szkół i w założeniach
będzie zlokalizowane na
starym asfaltowym bo-

isku za szkołą. Nowy
budynek będzie 2-pię-
trowy. Na parterze będą
2 oddziały przedszkol-
ne, po 25 dzieci każde,
a  na piętrze będzie pod-
dasze na klasy szkolne.
Projekt wraz z pozwole-
niem na budowę ma być
gotowy do końca wrze-
śnia. Ewentualna budo-

wa ma zakończyć się
przed wakacjami 2017
roku, po to aby od po-
czątku roku szkolnego
2017/2018 (wrzesień)
oddziały przedszkolne
już funkcjonowały. Na
funkcjonowanie i wypo-
sażenie przedszkola
gmina jeszcze w tym
roku zamierza złożyć

wniosek do funduszy
unijnych.

Gmina Chełmiec
przygotowuje się rów-
nież do budowy w Pa-
szynie 700 mb chodnika
prowadzącego do szkoły
i przedszkola. Na chod-
nik jest już przygoto-
wana dokumentacja
i  prawomocne zgłosze-

WPaszynie powstanie przedszkole

na 50 dzieci i 700 m chodnika
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nie, gmina czeka tylko
na możliwości sfinanso-
wania budowy chodnika
z funduszy unijnych. Je-
żeli w tym roku nie bę-
dzie ogłoszonych kon-
kursów do których gmi-
na mogłaby złożyć
wniosek na budowę
chodnika, to w roku
przyszłym - chodnik zo-
stanie wykonany łącz-
nie z budową nowego
przedszkola.

Na zdjęciach stare
boisko asfaltowe na któ-
rym gmina wybuduje
przedszkole. A.B. Plac pod budowę przedszkola

Przedszkole Integracyjne „Bajkowa Kraina”

w Biczycach Dolnych

Przedszkole Inte-
gracyjne „Bajkowa Kra-
ina” w Biczycach Dol-
nych prowadzone przez
stowarzyszenie LGD
„KORONA SĄDECKA”
jest z Państwem od 4
lat. Wychowankami
przedszkola są dzieci w
wieku 2,5 – 6 lat. W na-
szej placówce dzieci nie
tylko bawią się i uczą,
ale także ćwiczą własne
decyzje, kształcą samo-
dzielność, zbierają do-
świadczenia, trenują
wytrwałość oraz pozna-
ją siebie i swoje możli-
wości. Do placówki
uczęszcza ponad 80
dzieci, rozdysponowa-
nych w 4 oddziałach
przedszkolnych, z któ-
rych dwa odznaczają się

profilem integracyj-
nym.

Dzieci bawią się i
uczą w pomieszcze-
niach do tego przysto-
sowanych z przestron-

ną, słoneczną salą z
mozaiką zabawek i ma-
teriałów dydaktycz-
nych. Do każdej z sal
przylega toaleta dzie-
cięca z sanitariatami

dostosowanymi do
wzrostu dzieci. Przed-
szkole czynne jest od
poniedziałku do piątku
w godzinach 6.30 –
17.30, a opiekę nad

Przedszkole Bajkowa Kraina
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dziećmi w każdym z 4
oddziałów pełni 2 na-
uczycieli posiadających
odpowiednie kwalifika-
cje oraz pomoc nauczy-
ciela. W przedszkolu re-
alizowana jest podstawa
programowa wychowa-
nia przedszkolnego
określona przez prawo
oświatowe, a oprócz
niej dzieci uczestniczą
w zajęciach dodatko-
wych z: rytmiki, tańca,

języka angielskiego, za-
jęć plastycznych i logo-
pedycznych, ćwiczeń
ogólnorozwojowych z
elementami gimnastyki
korekcyjnej oraz z reli-
gii. Dodatkowo dla zain-
teresowanych proponu-
je się warsztaty tanecz-
ne, prowadzone przez
Szkołę WirDance z No-
wego Sącza oraz warsz-
taty z ceramiki, cyklicz-
nie organizowane co

kwartał. Dla utalento-
wanych artystycznie
dzieci przedszkolne ko-
ło teatralne rozpościera
swoje skrzydła. W
przedszkolu serwowane
są 3 posiłki, tj .: śniada-
nie, obiad dwudaniowy
oraz podwieczorek.
Obecnie trwa rekrutacja
na kolejny rok szkolny
2016/2017. Przyjazna
cena czesnego oraz wy-
soka jakość organiza-

cyjna przedszkola
stwarza przyjazne śro-
dowisko dla dzieci.
Wszystkich zaintereso-
wanych zapraszamy do
naszej placówki. Można
zapoznać się z nami
bliżej poprzez stronę
internetową:
www.przedszkolebiczy-
ce.pl oraz facebook:
Przedszkole Integracyj-
ne Bajkowa Kraina.

M.B.

Program promujący czytelnictwo wśród dzieci i młodzieży

pn. „Książki naszych marzeń” w gminie Chełmiec.
W szkołach z tere-

nu gminy Chełmiec od
listopada 2015 roku, re-
alizowany jest Rządowy
program rozwijania za-
interesowań uczniów,
przez promocję czytel-
nictwa wśród dzieci
i  młodzieży pn. „Książki
naszych marzeń”.
W  programie udział bie-
rze 14 placówek oświa-
towych, dla których or-
ganem prowadzącym
jest gmina Chełmiec.
Dotacja przyznana zo-
stała w wysokości
26.318,42 zł, z  czego
5.263,68 zł to wkład
własny gminy. Zakupio-
nych zostało łącznie
ponad 1.675 egzempla-
rzy książek. Wybór za-
kupionych książek kon-
sultowany był z  ucznia-
mi, nauczycielami oraz
bibliotekarzami szkół.

Głównym celem na
jaki została przeznaczo-
na dotacja to zakup

książek dla dzieci z klas
podstawowych. Ponad-
to w szkołach były i są
organizowane wydarze-
nia promujące czytel-
nictwo, poprzez np.
zorganizowanie projek-
tów edukacyjnych z wy-
korzystaniem księgo-
zbiorów bibliotek szkol-
nych, realizowanie co

najmniej jednego pro-
jektu edukacyjnego na
oddział z wykorzysta-
niem księgozbioru bi-
blioteki szkolnej .

W celu realizacj i
założeń projektu
w  Szkole Podstawowej
w  Marcinkowicach
ogłoszony został kon-
kurs na najlepszego

czytelnika klasy i szkoły
a w maju przeprowa-
dzony zostanie konkurs
plastyczny „Co lubimy
czytać”. Prace mają
przedstawiać ulubio-
nego bohatera książko-
wego oraz projekty
okładek wybranych
książek. W  Szkole Pod-
stawowej w Klęczanach

Książki Naszych Marzeń
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zorganizowano wyjazdy
do Gminnej Biblioteki w
Chełmcu oraz do Pu-
blicznej Biblioteki dla
dzieci w  Nowym Sączu.
W  styczniu przeprowa-
dzona została prelekcja
dla rodziców na temat
wpływu czytania na
rozwój dzieci. W Zespo-
le Szkół w Piątkowej od-
będą się prezentacje po-
łączone z czytaniem

fragmentów książek,
otrzymanych z projek-
tu. Zorganizowany zo-
stanie też bal kostiumo-
wy z okazji Międzyna-
rodowego Dnia Postaci
z  Bajek. W Zespole Szkół
w Chełmcu w klasach 1-
3 realizowany jest pro-
jekt „Dziecięcy świat
bajek, baśni i legend,
czyli jak polubić książ-
kę”, dla klas 4-6 min.:

„Czytaj i ćwicz umysł”,
Czytaj sobie. To działa!”,
„Czytanie jest trendy”.
Natomiast w Szkole
Podstawowej w Rdzio-
stowie, w jeden wyzna-
czony dzień w miesiącu,
wszystkie klasy poświę-
cają 20 minut na wspól-
ne czytanie wybranej
książki, akcja pn. „Ma-
raton czytelniczy”.

Ponadto szkoły

umożliwią uczniom
wypożyczanie książek
na czas ferii zimowych
i  wakacji. Zakończenie
realizacj i projektu pla-
nowane jest na koniec
maja 2016r.

R.P.

Ośrodki Szkolenia w Piłce Ręcznej (OSPR)

w gminie Chełmiec
Od września 2015r.,

w gimnazjum Zespołu
Szkół w Chełmcu oraz
w  szkołach podstawo-
wych przy Zespołach
Szkół w Piątkowej i Świ-
niarsku, realizowany
jest projekt pn. „Pro-
gram dofinansowania ze
środków Funduszu Roz-
woju Kultury Fizycznej
na rok 2015 zadań zwią-
zanych ze szkoleniem
młodzieży uzdolnionej
sportowo w piłce ręcz-
nej w ośrodkach działa-
jących ze wsparciem
jednostek samorządu
terytorialnego”, które-
go celem jest powięk-
szenie liczby dzieci
i  młodzieży uprawiają-
cych piłkę ręczną oraz
szerokie jej propagowa-
nie, szczególnie w szko-
łach podstawowych
i  gimnazjalnych.

Szkoły po spełnie-
niu wymogów określo-
nych przez Związek
Piłki Ręcznej w Polsce
(ZPRP), objęte zostały

programem tzw. Ośrod-
ków Szkolenia w Piłce
Ręcznej (OSPR). W szko-
łach, celem realizacj i
założeń programu,
od  początku roku szkol-
nego 2015/2016 funk-
cjonują w sumie 3 od-
działy sportowe. W od-
działach tych realizo-
wany jest program wy-
chowania fizycznego w
wymiarze 10 godzin ty-

godniowo tj . o 6 godzin
więcej niż w klasach
ogólnodostępnych. Go-
dziny te przeznaczane
są na wybraną dyscypli-
nę sportową, w tym
przypadku na piłkę
ręczną.

Dzięki programowi
szkoły a przede wszyst-
kim uczniowie uczest-
niczący w zajęciach, zy-
skają min. dodatkowe

godziny piłki ręcznej ,
możliwość bezpłatnego
udziału uczniów z do-
brymi wynikami spor-
towymi w  konsultacjach
szkoleniowych organi-
zowanych przez ZPRP,
doposażenie w mate-
riały edukacyjne
i  sprzęt sportowy oraz
możliwość korzystania
ze wsparcia ZPRP w za-
kresie pomocy meryto-

Rekrutacja do oddziałów sportowych
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rycznej i sprzętu spor-
towego.

W związku z wła-
ściwymi decyzjami wój-
ta gminy, które doty-
czyły rozbudowy infra-
struktury sportowej
min. poprzez budowę
6  sal sportowych, 2 hal

sportowych i 3 Orlików,
szkoły mogły wykazać
dostęp do odpowiednie-
go zaplecza sportowego
i przystąpić do projektu
OSPR. Gmina wspiera
realizację programu,
w  szczególności po-
przez nieodpłatne udo-

stępnianie obiektów
sportowych oraz za-
pewnia transport na za-
wody sportowe organi-
zowane poza szkołami.

Wójt gminy widząc
korzyści z udziału
w  programie wraz z dy-
rekcją poszczególnych

szkół, podpisał właściwe
porozumienie o konty-
nuowaniu współpracy
z  ZPRP do czerwca
2017r.

R.P.

W okresie od 17
stycznia do 6 lutego
206r. na Stacji Narciar-
skiej Kokuszka – Ski re-
alizowany był projekt
nauki jazdy na nartach
pn. „Jeżdżę z głową”.
Miał on na celu zago-
spodarowanie czasu
wolnego dzieci, w tym
szczególnie zdobycie
umiejętności podstaw
poprawnej techniki jaz-
dy na nartach z zacho-
waniem elementarnych
zasad bezpieczeństwa,
kształtowanie nawyku
jazdy w kasku oraz za-
chęcenie dzieci do ak-
tywnych form spędza-
nia wolnego czasu.

W projekcie wzięło
udział 48 uczniów ze
Szkoły Podstawowej
w  Trzetrzewine, Biczy-
cach Dolnych, Libranto-
wej oraz Piątkowej . Za-
jęcia skierowane były
dla uczniów zaczynają-
cych przygodę z nar-
ciarstwem po raz
pierwszy. Każdy z
uczniów spędził na sto-
ku narciarskim 18 go-
dzin. W czasie zajęć
uczestnicy projektu po-
za zdobywaniem pod-

stawowych umiejętno-
ści jazdy na nartach,
poznawali zasady bez-
piecznego korzystania
ze stoków narciarskich

oraz udzielania pomocy.
Nauka jazdy na nartach
odbywała się pod okiem
instruktorów narciar-
stwa w czterech gru-

pach. Po trzygodzin-
nych zajęciach ucznio-
wie wspólnie z opieku-
nami mogli liczyć na
ciepłą herbatę w przy-

„Jeżdżę z głową” w gminie Chełmiec

Jeżdże z Głową
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Pływalnia szansą rozwoju aktywności sportowej w szkołach
Mając na uwadze

bardzo dobre zaplecze
sportowe oraz możli-
wość wykorzystania je-
go potencjału wójt, na
wniosek dyrektora Ze-
społu Szkół w Chełmcu
Krzysztofa Gronia, wy-
raził zgodę na urucho-
mienie od września
2014r., pierwszego na
terenie gminy, oddziału
sportowego o profilu
piłki siatkowej . W od-
dziale tym realizowany
był i jest program wy-
chowania fizycznego
w  wymiarze 10 godzin
tygodniowo, tj . o 6 go-
dzin więcej niż w kasie
ogólnodostępnej . Go-
dziny te przeznaczane
są na wybraną dyscypli-
nę sportową.

Na słuszność decy-
zj i nie trzeba było cze-
kać, ponieważ już od
marca 2015r., w gimna-
zjum w Starym Sączu,
powołana została Są-
decka Akademia Siat-
karskich Ośrodków
Szkolnych pod patrona-
tem Polskiego Związku
Piłki Siatkowej . W skład
Akademii weszły: Li-
ceum Ogólnokształcące
w Starym Sączu oraz
Gimnazja Patronackie
w  Starym Sączu, Chełm-

cu i Piwnicznej . Ze szkół
podstawowych z terenu
gminy Chełmiec akces
do Akademii zgłosiły
szkoły: w Chełmcu,
Marcinkowicach, Li-
brantowej , Świniarsku,
Rdziostowie oraz kato-
licka Szkoła Podstawo-
wa w Nowym Sączu.

W gimnazjum Ze-
społu Szkół w Chełmcu
oraz w szkołach pod-
stawowych przy Zespo-
łach Szkół w Piątkowej
i  Świniarsku, które ob-
jęte zostały programem
tzw. Ośrodków Szkole-
nia w  Piłce Ręcznej
(OSPR), w celu realizacj i
założeń programu, od
początku września
2015r. zaczęły funkcjo-

nować dodatkowe 3 od-
działy sportowe. W su-
mie, w szkołach gminy
Chełmiec w roku szkol-
nym 2015/2016, działają
4 oddziały sportowe.

Natomiast w roku
szkolnym 2016/2017,
w  związku z planowa-
nym otwarciem krytej
pływalni „Aqua Cen-
trum Chełmiec”
w  Chełmcu, dyrekcja
szkół nie próżnuje i już
teraz ogłosiła rekrutacje
do oddziałów sporto-
wych o profilu związa-
nym z pływaniem oraz
piłką ręczną. Rekrutacja
trwać będzie do marca
2016r. Więcej informacji
o kryteriach i sposobie
naboru uzyskać można

na stronach interneto-
wych szkół:

Zespół Szkół
w  Chełmcu –
www.zschelmiec.opti-
serw.com.pl - I kl. gim-
nazjum - profil piłka
ręczna oraz IV klasa
szkoły podstawowej –
profil pływanie;

Zespół Szkół
w  Świniarsku -
www.zsswiniar-
sko.chelmiec.iap.pl - IV
klasa szkoły podstawo-
wej – profil pływanie;

Zespół Szkół
w  Piątkowej -
www.zspiatkowa.chel-
miec.pl - IV klasa szkoły
podstawowej – profil
pływanie oraz piłka
ręczna. R.P.

Rekrutacja do oddziałów sportowych

tulnej góralskiej karcz-
mie. Na zakończenie
projektu wszyscy
uczestnicy otrzymali
pamiątkowe certyfikaty

ukończenia szkolenia
narciarskiego oraz
sprzęt w postaci tale-
rzyków zjazdowych.

Realizowany pro-

gram z całą pewnością
zaszczepił wśród
uczniów zainteresowa-
nie „białym szaleń-
stwem” i aktywnymi

formami spędzania
wolnego czasu.

E.N.
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Dnia 2 marca 2016
roku, w Urzędzie Miasta
Nowego Sącza, odbyło
się uroczyste podpisa-
nie umowy partnerskiej ,
pomiędzy jednostkami
samorządu terytorial-
nego z Kotliny Sądec-
kiej , w sprawie wspól-
nego działania na rzecz
ograniczania i elimina-
cj i emisj i substancji
szkodliwych. Umowę
partnerską podpisały:
Miasto Nowy Sącz, Mia-
sto i Gmina Stary Sącz,
Gmina Chełmiec, Gmina
Nawojowa, Gmina Pode-
grodzie, Gmina Kamion-
ka Wielka, Gmina Ko-
rzenna.

Celem umowy jest
poprawa jakości powie-
trza na Sądecczyźnie,
poprzez wspólne działa-
nia samorządów, opra-
cowywanie programów
ochrony powietrza,
wspólne aplikowanie o
środki europejskie słu-
żące ograniczaniu ni-
skiej emisj i oraz wspól-
ną wymianę doświad-
czeń z zakresu realizacj i
działań pro środowisko-
wych w poszczególnych
samorządach.

Gmina Chełmiec
może pochwalić się już
pewnymi osiągnięciami
w zakresie realizacj i ini-
cjatyw pro środowisko-

wych, ponieważ w ciągu
ostatnich lat udało się
zrealizować następujące
zadania na rzecz popra-
wy jakości powietrza
w  kotlinie sądeckiej .:
• program dotacji do

zakupu i montażu
kolektorów słonecz-
nych dla mieszkań-
ców gminy;

• zakup i montaż po-
nad 300 lamp hybry-
dowych przy dro-
gach gminnych;

• termomodernizacja
i  wymiana kotłów
w  obiektach uży-
teczności publicznej ;

• budowa farmy foto-
woltaicznej w Kra-
snem Potockiem
o  mocy 0.95 Mwh;

• wdrożenie programu

edukacji ekologicz-
nej w szkołach
gminnych;

• uczestnictwo w pro-
gramie ochrony po-
wietrza dla woje-
wództwa małopol-
skiego – LIFE;

• opracowanie progra-
mów niskiej emisj i
dla gminy;

• rozpoczęcie realiza-
cj i programu dopłat
do wymiany kotłów
węglowych.
Komentarz Ber-

narda Stawiarskiego –
wójta gminy Chełmiec:
„Zdaję sobie sprawę że sa-

modzielne działania poje-

dynczych gmin nie są

w  stanie ograniczyć niskiej

emisji w całej Kotlinie Są-

deckiej i zmienić podejścia

społeczności lokalnej do

problemu jakości powie-

trza. Dlatego mając na

uwadze zdrowie i życie

mieszkańców Sądecczyzny,

deklaruję chęć udziału

w  porozumieniu lokalnym

„Kotlina Sądecka w zdro-

wej atmosferze”. Mam na-

dzieję, że doświadczenie

jakie gmina Chełmiec zdo-

bywała przez wiele lat po-

służy także innym samo-

rządom, i wspólnie opra-

cujemy skuteczne działa-

nia służące poprawie jako-

ści powietrza w naszym

regionie.”

A.B.

Gmina Chełmiec przystąpiła

do sądeckiego porozumienia

„Kotlina Sądecka w zdrowej atmosferze”

Podpisanie porozumienia
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Do końca kwietnia
2016 roku, wykonawca
inwestycji pn „Budowa
basenu w Chełmcu”, ma
zakończyć prace bu-
dowlane. Nie powinno
być problemu z dotrzy-
maniem tego terminu,
bo już dziś widać, że
prace budowlane są na
ukończeniu. W skład
Aqua Centrum Chełmiec
– bo tak nazywać się bę-
dzie nowy budynek –
wchodzić będą:
• basen pełnowymia-

rowy z 6 torami o
głębokości od 1,2m
do 1,8m;

• basen szkoleniowy;
• brodzik dla dzieci;
• zjeżdzalnia;
• 2 jacuzzi;
• sauna parowa i su-

cha;
• szatnie, prysznice,

łazienki;
• na 2 piętrze siłownia,

fitness i antresola
widokowa.
Obok prezentuje-

my zdjęcia obrazujące
stan zaawansowania
prac na dzień 15 marca
2016 roku.

A.B.

Basen w Chełmcu

prace wykończeniowe dobiegają końca

Aqua Centrum w Chełmcu
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W lutym wójt gmi-
ny Chełmiec - Bernard
Stawiarski przekazał na
ręce Dyrektora Żłobka
„Przystanek Maluszka”
w Chełmcu wieżę stereo
Philips. Jest to prezent z
okazji rozpoczęcia dzia-
łalności jedynego
w  Chełmcu żłobka.
Urządzenie to pozwoli
personelowi żłobka
uatrakcyjnić zajęcia
oraz pobyt maluszków
w naszej placówce.
Dziękujemy za dar ser-
ca!

Z początkiem roku
kalendarzowego 2016 w
miejscowości Chełmiec
wystartował domowy
żłobek „Przystanek Ma-
luszka”, prowadzony
przez LGD „KORONA
SĄDECKA”. Za nami
pierwsze tygodnie ad-
aptacji żłobkowiczów.
Jednorodzinny dom,
wykwalifikowany, życz-
liwy, młody personel,
kolorowe sale dziecięce
bogato wyposażone
w  zabawki, pomoce dy-
daktyczne, gry eduka-

cyjne, „przyjazna” ja-
dalnia, toalety dla
dziewczynek i chłopców
oraz bezpieczny plac
zabaw - to niewątpliwie
atuty naszego żłobka.
Do placówki uczęszcza
20 dzieci w wieku od 10
miesiąca życia do 3 lat.
Naszym podopiecznym
zapewniamy:
• opiekę od ponie-

działku do piątku
w  godzinach 6.30 –
17.00;

• kameralną, domową
atmosferę;

• indywidualne podej-
ście dostosowane do
możliwości i zdolno-
ści dzieci;

• wyspecjalizowaną
kadrę pedagogiczną;

• opiekę psychologa;
• zajęcia dodatkowe:

muzyczno-taneczne,
językowe, plastyczne
prowadzone z wyko-
rzystaniem różno-
rodnych metod dy-
daktycznych;

• organizację imprez
okolicznościowych;

• zabawy rozwijające
sferę fizyczną, do-
skonalące małą i du-
żą motorykę, sprzy-
jające rozwojowi in-
telektualnemu, po-
znawczemu, emo-
cjonalnemu oraz
werbalnemu;

• 4 posiłki dziennie:
I   śniadanie, II śnia-
danie, obiad, pod-
wieczorek;

• czytanie bajek, za-
miast ich oglądanie.
Żłobek uczestniczy

w Projekcie Maluch
2016, realizowanym
przez Ministerstwo
Rodziny, Pracy i Polityki
Społecznej oraz korzy-
sta z dotacji celowej
gminy Chełmiec, co
przekłada się na niskie
ceny czesnego.

W żłobku działa
Rada Rodziców, stano-
wiąca reprezentację ro-
dziców/opiekunów
dzieci uczęszczających
do placówki.

WSZYSTKICH
ZAINTERESOWNYCH
ZAPRASZAMY! BĄDŹCIE
Z NAMI!

M.B.

MAŁE DZIECKO-DUŻA SPRAWA!

Żłobek w Chełmcu.
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Rozmowa z wójtem
gminy Chełmiec Ber-
nardem Stawiarskim na
temat Wielkiego Jar-
marku Wielkanocnego,
organizowanego w Ga-
lerii Trzy Korony. Czyli,
po co? na co? dlaczego?
Redakcja: Dzień dobry
panie wójcie.

Bernard Stawiar-
ski: Dzień dobry.

R: Wielki Jarmark
Wielkanocny, skąd się
wziął pomysł na taką
imprezę?

BS: Jest to odpo-
wiedz na zapotrzebowa-
nie, jakie zgłaszali twór-
cy z obszaru naszej
gminy. Wiele z tych
osób nie ma szansy za-
prezentowania swoich
prac szerszej grupie od-
biorców, nie mówiąc już
o możliwości sprzedaży
swoich wyrobów. Na te-
renie naszej gminy
mieszka i pracuje wiele
osób bardzo uzdolnio-
nych. Więc dlaczego
mamy ich nie wspierać i
się nimi nie chwalić.

R: Z tego, co mi
wiadomo na tym Jar-
marku prezentowali się
również wystawcy nie
tylko z obszaru gminy
Chełmiec.

BS: Jarmark jest już
kolejnym wspólnym
przedsięwzięciem gmi-
ny i Galerii Trzy Korony.
Na pierwszy Kiermasz w
zeszłym roku w grud-
niu, zapraszaliśmy do
współpracy wystawców

z terenu LGD Korona
Sądecka, czyli gminy
Chełmiec, Kamionki
Wielkiej oraz Grybowa.
Wiele osób z poza tego
obszaru dzwoniło do
nas i pytało o możliwość
wystawienia swojego
stoiska. Stwierdziliśmy
w porozumieniu
z  managerem galerii,
czemu nie, niech wysta-
wią się również osoby
z  terenu Nowego Sącza
i  pobliskich miejscowo-
ści.

R: Wspomina wójt
o Galerii Trzy Korony
współorganizatorze im-
prezy, wszyscy zastana-
wiają się, dlaczego Jar-
mark odbywa się w No-
wym Sączu skoro orga-
nizuje go gmina.

BS: A dlaczego nie?
Miejsce jak każde inne.
A poważnie, Galeria
Trzy Korony jest naj-
większym obiektem
handlowym w naszym
regionie. Przez ten
obiekt przewijają się
dziennie setki osób, są
to potencjalni klienci
naszych wystawców. Im
więcej osób zobaczy
„arcydzieła” twórców,
tym większa szansa na
ich promocję oraz zaro-
bek.

R: Wielki Jarmark
Wielkanocny czy nazwa
odzwierciedla wielkość
tej imprezy?

BS: Z całą pewno-
ścią, gdyż są to trzy dni
atrakcji, konkursów, za-

baw, muzyki oraz kultu-
ry i sztuki. Występy Ze-
społów Regionalnych,
działających na terenie
gminy Chełmiec, za-
wsze przyciągają tłumy.
Pokazy zaproponowane
przez twórców, jak na
przykład wykonanie
palmy czy odlewanie
świec, znalazły duże
grono zwolenników, bo
nie każdy wie jak się to
robi tradycyjnymi me-
todami. Animacje za-
pewnione przez panie
"świetlicowe" z Gmin-
nego Ośrodka Kultury
na pewno zachwyciły
nie jedno dziecko.

R: Wielka kampa-
nia reklamowa tego wy-
darzenia, zrealizowana
na taką skalę, napewno
wiązała się z ogromny-
mi kosztami. Czy w
kosztach, jakie ponieśli
organizatorzy partycy-
powali również wy-
stawcy?

BS: Koszty zostały
podzielone pomiędzy
organizatorów, od

twórców i wystawców
nie były pobierane żad-
ne opłaty. Uczestnictwo
w Jarmarku było całko-
wicie nie odpłatne. Je-
dynym warunkiem
uczestnictwa była ak-
ceptacja regulaminu
i  wypełnienie karty
uczestnictwa.

R: Gratuluję po-
mysłu i bardzo dziękuję
za rozmowę.

BS: Dziękuję.

Wójt o Wielkim JarmarkuWielkanocnym
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Podczas Wielkiego Jarmarku Wielkanocnego zaprezentowały się cztery zespoły z Gminy Chełmiec.

Regionalny Zespół Pieśni i Tańca "Piąt-
kowioki" - występ godny mistrzów. Ponad

20 letnie doświadczenie, tradycja
i  ogromny wkład pracy dzieci i młodzieży
oraz instruktorów, to wszystko składa się
na wysoki poziom występu zaprezentowa-

nego przez zespół.

Regionalny Zespół Pieśni i Tańca "Świ-
niarsko". Młodość, zadziorność, dynami-
zm, zabawa - tak po krótce można opisać
"Świniarsko". Świetna kapela, która swo-
im przejściem wokół galerii wywołała
zachwyt nie tylko wystawców, ale też

klientów.

Regionalny Zespół Pieśni i Tańca
"Niskowioki" działający przy OSP Ni-
skowa. Dziękujemy serdecznie kie-

rownictwu oraz wspaniałym instrukto-
rom za piękny występ i zaprezento-
wanie się podczas promocji gminy w
galerii. Zespół w tym roku obchodzi

okrąkły jubileusz 1 0-lecia powstania.

Niedzielny występ Zespołu Regional-
nego "Mała Helenka", za sprawą naj-
młodszej grupy wiekowej wzbudził
ogromne zainterowanie publiczności.

Dzieciaki były świetne, a starsza grupa
poziomem wykonania oraz profesjonali-
zmem przyciągnęła największą widow-
nię spośród wszystkich występów tego

weekendu.
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